



Musée Holocauste Montréal  
Montreal Holocaust Museum

## Museum Statement Condemning Antisemitism Amid Recent Protests

**Montreal, November 25, 2024** - Montreal has been a sad place for the past year. Antisemitic incidents occur relentlessly.

Our universities have become fortress-like to ensure the protection of Jewish students.

Jewish cemeteries have been vandalized.

Elected officials like Anthony Housefather receive threats for defending Israel's right to exist.

Schools and businesses are attacked.

Antisemitic rioters have been active again in recent hours, smashing store windows, throwing barricades, and assaulting police officers.

The latest antisemitic violence has been unambiguously condemned by the vast majority of elected representatives.

Thank you, Quebec Premier François Legault, Canadian Prime Minister Justin Trudeau, Minister of National Defence Bill Blair, Leader of the Official Opposition in Ottawa Pierre Poilievre, Leader of the Bloc Québécois, Yves-François Blanchet ...

We look forward to being able to add the name of the Mayor of Montreal to this list!

### Contact:

Sarah Fogg, Montreal Holocaust Museum, Head of Communications

(514) 240-7357 [sarah.fogg@museeholocauste.ca](mailto:sarah.fogg@museeholocauste.ca)



Musée Holocauste Montréal  
Montreal Holocaust Museum

## **Déclaration du Musée condamnant l'antisémitisme lors des récentes manifestations**

**Montréal, 25 novembre 2024** - Montréal fait triste mine depuis une année. Les incidents antisémites se suivent sans discontinuer.

Nos universités ressemblent à des camps retranchés pour assurer la protection des étudiants juifs.

Des cimetières juifs sont vandalisés.

Des élus, tel Anthony Housefather sont menacés pour avoir défendu le droit d'Israël d'exister.

Des écoles et des commerces sont attaqués,

Ces dernières heures, des émeutiers ont récidivé; vitrines fracassées, barricades jetées, policiers molestés,

Ces récentes violences antisémites ont été condamnées, sans ambiguïté, par l'immense majorité des élus.

Merci au premier ministre du Québec François Legault, merci au premier ministre du Canada Justin Trudeau, merci au ministre de la Défense nationale Bill Blair, merci au Chef de l'Opposition officielle à Ottawa Pierre Poilievre, Merci au Chef du Bloc Québécois, Yves-François Blanchet, ...

Nous serions honorés de pouvoir rajouter le nom de la mairesse de Montréal à cette digne liste !

### **Contact presse:**

Sarah Fogg, Musée de l'Holocauste Montreal, Cheffe des communications

(514) 240-7357 sarah.fogg@museeholocauste.ca